
Pogovor z Andrejem Cimermanom

Več glav več ve
Andrej Cimerman, 35-letni predsednik zbora združenega dela občine Šiška, ml jeza za-

četek povedal kratko zgodbico, v kateri nastopata dve žabi in golida mleka. Obe sta padli v
belo tekočino, prva je obupala in se utopila, druga pa je brcala in brcala ter se nazadnje
znašla v maslu:

»Dandanes mora človek vztrajati, četudi je
kdaj videti. da posebnega uspeha ne bo.«

Andrej Cimerman je tako rekoč na vrhu pi-
ramide 38.000 zaposlenih v gospodarstvu
Šiške. V tem zboru se izražajo volja in interesi
delavcev, vendar pa tam, kjer delegati delajo,
mnogo bolj kot tam, kjer še niso spoznali
možnosti in uspešnosti delegatskegasistema:

»Pogoji poslovanja so težki in delegati pri-
hajaio na ta zbor s problemi, ki jih navadno
skupaj zmoremo uspešno rešiti. Pogosto pa je
tako: če bi prišli prej, bi že zdavnaj težavo reši-

Delegati proizvajalci naj jasno vedo, kaj in
kako delati, edinole z delom pa si lahko zago-
tovijo stabilizacijske uspehe. Potem sva An-
dreju Cimermanu nekoliko pogledala pod
kožo, kot pravimo. Strojni tehnik, že 16. leto
zaposlen v Iskri Pržan, vodja orodjarne. V tem
delu pogovora so Andreju Cimermanu modre
oči blestele. Kot je motor srce avtomobila, je
orodjarna srce vsake tovarne. Vendar pa kot
vodja orodjarne meni:

»Vsakdo mora delovati tudi samoupravno,
če pa človeka za take dolžnosti izvolijo tudi
izven delovne organizacije, še toliko bolj. Pri
nas je posluh za take dolžnosti. Funkcije pa
moramo dobro opravljati, če smo se jih polotili.
Resda v določenih okoljih primanjkuje takega
duha, ponekod ne vedo Ijudje niti za predsed-
nika temeljne delegacije. Tam so navadno
rade tudi samoupravne težave. Te zadeve,
menim, imamo v Iskri razčiščene.«

Andrej Cimerman velja za inovatorja, racio-

nalizatorja. Toda nikakor noče videti sebe v
ospredju. Kdor se zaveda pomembnosti oro-
djarskega obrata, ta ve, da morajo pri vsaki
stvari obstajati rešitve. Te pa so sad skupin-
skega dela orodjarjev, tehnologov, konstruk-
torjev in vodij:

»Rešitve namreč so, le poiskati jih je treba.
Pa tudi, več glav več ve. Marsikaj je denimo
potrebno uvažati, navadno odpove pri tem
najšibkejši člen. Kaj zdaj? Čakati? Enostavno
reči, da ne gre? Stakniti glave in izdelati? Ven-
dar smo kljub temu tudi v Iskri še vse preveč
razdeljeni in ne vemo preveč natančno, kje
nam stojijo ali se prepočasi obračajo drago-
ceni stroji.«

Navadno imajo v delovnih organizacijah
inovatorstvo že zapisano in opredeljeno v pra-
vilnikih Manjjetega vnaši splošni zakonoaaji
Ali je na primer inovacija tisto, kar kdo po služ-
beni dolžnosti razvija v normalnem delovnem
času7 Najbrž ne. Vendar moraš kot vodja
vedno spodbujati in dokazovati, da je v slogi
moč in navadno se tako na koncu tudi izkaže ••

20 let se Andrej Cimerman vozi z avtobu-
som. Iz Polja pri Ljubljani v Siško Ničesar več
muzelenci ne morejoprizadeti, saj meni. da so
bili tisti časi. ko so bila periferna naselja slabše
povezana.precej hujši kot dandanašnji Seslo
leto si gradi svoj dom Gradnja mu je pobrala
!udi ves čas, ki bi ga morda namenjal kaks-
nemu konjičku: . "

»Kdor pa gradnjo sedaj zastavi. bi rekel, je
heroj «

Če hočemo speljati stabilizacijo, je kdaj bolje
stopiti korak nazaj in potem tri naprej Vseka-
kor najslabše je stopicati na mestu Je pa to
proces, kjer je potrebno spoznati interese in
jasno vedeti, kaj hočemo. V stvarnosti jezapi-
sano navadno vedno nekoliko drugače. Dele-
gatski sistem pa velja nemudoma skrajno
resno jemati:

»Vse preveč je namreč ukazov od zgofaj, ki
naj bi jih delegati le .žegnali'. Veste, v organi-
zacijah združenega dela povečini že iščejo re-
snično zadnje notranje rezerve, izven proi-
zvodnje pa gospodarnost še ni povsem zaži-
vela.« ,

Tak je Andrej Cimerman. Nemara nekoliko
trmast, ognjevito usmerjen v smiselnost, pa
razsoden s tekočim življenjem. V vsakem pri-
meru pa trdi, da več glav več ve...
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